
   
  

1 / 4 
 

REFERAT 
BESTYRELSESMØDE • 1. SUNDBY 
 
 

Dato:  4. november 2024 
Tid: 19.45 – 21.30 
Sted: Uglebo 
Deltagere:  Marie Louise Mylius, forperson 

Christian Eggert Jørgensen, kasserer 
Morten Furbo, gruppeleder  
Emilia Bjergskov, leder 
Kirsten Eggert Jørgensen, bestyrelsesmedlem 
Louise Hjerting Nielsen, forælder 
Mathilde Thornberg Djervad, forælder  
Trine Vinding, forælder (referent) 

Afbud:  Sara Gustafsson, forælder 

 
Dagsorden 

1. Nye punkter til dagsordenen 

2. Gruppen rundt herunder nye ledere 

3. Tilbagemelding fra arbejdsdagen 

4. Tilbagemelding vedr. sprængt vandrør 

5. Tilbagemelding fra div. arbejdsgrupper/enkeltpersoner 

6. Beslutning om deltagelse i DDS-ansøgning til Københavns Kommune om et projekt for 
at skaffe nye ledere og børn 

7. Drøftelse om lagring af fælles data 

8. Årshjulet november/december 

9. Eventuelt 

1. Nye punkter på dagsordenen 
Intet nyt på dagsordenen. 

2. Gruppen rundt 
Mikroerne 
Der er 14 børn, heraf ti 1.klasser og fire 0. klasser samt eventuelt yderligere én 0. klasse til 
start. Ønsket er at forblive 15. Børnene er opdelt i tre patruljer af fem. Ni børn deltog i 
overnatning i hytten.  
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Minierne  
Der er opmærksomhed på skæv kønsfordeling med kun tre piger i gruppen. Minierne 
deltog i divisionsturen. Der var en del hjemve, men ellers gik turen godt. Minierne starter 
på nyt mærke om de fem smage. 

Juniorerne  
Der er 20 juniorer, som er delt op i patruljer, hvilket fungerer rigtig fint.  Jane og Henrik får 
assistance af en forælder. Alle juniorerne har taget bålmærket og skal arbejde med 
førstehjælp og den gode patrulje. 

Troppen 
Der er otte faste, som bl.a. har arbejdet med at lave gynge. Der er afholdt forældremøde 
om bl.a. Natheik og hvor meget man kan klare. Tre har været på Plan-kursus.   

Seniorerne 
Tre seniorer, hvoraf to er på efterskole. To deltog på Plus-kursus, Seniorerne er mest 
aktive sammen med divisionen i Klan Amagerkanerne. Divisionen dækker udgifterne.  

Gruppelederen 
Morten har gennemført Gilwell-kurset som den første leder fra 1. Sundby i mange år. Har 
også deltaget på møde med juniorlederne til en snak om visioner og lederarbejde.  

3. Tilbagemelding fra arbejdsdagen 
Arbejdsdagen var en succes med ca. 30 deltagere, der kom og gik i løbet af dagen 
(omkring 15 børn og 15 voksne). Der var opgaver til alle, og der blev bl.a. gjort rent i hytten, 
pudset vinduer, luget ukrudt, slået græs, trimmet buske og fjernet hvepsebo i skuret.  

Der blev reflekteret over årsagerne til det store fremmøde. Det kan bl.a. skyldes, at der 
blev kommunikeret præcist om, hvilke opgaver der skulle løses, samt at både forældre og 
børn kunne deltage. Det blev også i opslaget fremhævet, hvor vigtigt forældrenes bidrag 
er i forhold til at aflaste lederne. Det kan også have betydning, at arbejdsdagen blev 
afholdt i september i stedet for august. Erfaringerne tages med til kommende 
planlægning. 

Det blev noteret, at der mangler gulvmoppe, fejebakke og lille kost, bladrive, 
universalrengøring og evt. nye bor til boremaskinen. Kirsten indkøber. 

4. Tilbagemelding om sprængt vandrør 
Vandskaden er udbedret for ca. 8.300 kr. Det er vigtigt, at alle ledere ved, hvor man kan 
lukke for vandet. Det gøres i brønden med dækslet ved skuret, hvor der findes en vandlås.  

I tilfælde af fremtidige lignende situationer er det ikke hensigtsmæssigt, at 
kommunikationen sker til hele bestyrelsen på mail, da det er usikkert, hvem der håndterer 
det. Det blev besluttet, at man ringer eller sender en SMS til Marie Louise – ikke en mail. 
Marie Louise skriver til lederne med kontaktinfo.   

Episoden understregede behovet for en hytteansvarlig eller ”vicevært”, der kan yde 
praktisk hjælp til bestyrelsen. Evt. kan der nedsættes et indeudvalg og et udeudvalg. Det 
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blev besluttet, at der kommunikeres ud til forældrene om dette inden næste 
grupperådsmøde. Mathilde laver udkast til mail. 

5. Tilbagemelding fra div. arbejdsgrupper/enkeltpersoner 
Borde-bænkesæt 
Mathilde har stået for at nye borde-bænkesæt er indkøbt og samlet. Christian 
undersøger, om de gamle sæt skal flyttes til Reden. 

Bålplads 
Mathildes far vil gerne bygge bænke, men det er uafklaret, hvad der ønskes. Forskellige 
løsninger blev drøftet, og Mathilde vender tilbage med forslag efter dialog med sin far.  

Hegn mod bagbo 
Marie Louise har indhentet to tilbud og forventer at indhente yderligere ét. Tilbuddene 
lyder på 26.000-28.000 kr. i overslag. Christian kan søge om pengene hos DUF i 2025. 
Ellers er det muligt at søge Nordea-fond.  

Hjemmeside 
 Arbejdsgruppen begynder at udarbejde nye tekster og lægge flere billeder på siden. Der 
sendes tekstudkast til lederne i forbindelse med beskrivelsen af de enkelte grene. De 
gamle personlige kontaktoplysninger fjernes og der henvises i stedet til 1. Sundby-
mailadresser (forperson, gruppeleder etc.).  

Forældreinddragelse 
Arbejdsgruppen foreslår, at man ikke går efter for mange ting fra starten, men at der som 
start oprettes tre grupper med hver sin kontaktperson i bestyrelsen. Det drejer sig om: 
snerydning (Marie Louise), græsslåning (Mathilde) og rengøring af toilet (Kirsten). 
Christian registrerer dem som udvalg i Medlemsservice, så forældrene kan tilmelde sig 
derigennem. Mathilde laver tekst til mail. Webgruppen laver herefter info til hjemmesiden. 

Nyt årshjul 
Kirsten har overført årshjulet til Excel, så der bl.a. kan filtreres på forskellige målgrupper 
(ledere, bestyrelse). Indholdet er opdateret.  

6. Beslutning om deltagelse i DDS-ansøgning til Københavns Kommune, om et 
projekt for at skaffe nye ledere og børn 
Christian redegjorde for overvejelserne om eventuel deltagelse i ansøgningen, herunder 
at der er en fysisk begrænsning for, hvor mange spejdere, der er plads til på Winsorvej (i 
størrelsesordenen 20 pr. gren). Der er risiko for, at gruppen ender med et økonomisk 
udestående samt at der bliver for meget ekstra arbejde for kassereren m.fl. Der var 
enighed om, at vækst ikke er et mål i sig selv, men at vi skal passe på os selv som gruppe. 
Ledersituationen er på nuværende tidspunkt på et acceptabelt minimum, men det er 
fortsat ønskeligt med to miniledere og en ekstra hos junior og trop, Det blev besluttet, at 
1. Sundby ikke deltager i ansøgningen. Problematikken om ledermangel drøftes på et 
kommende møde.  
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7. Drøftelse om lagring af fælles data 
Google tilbyder en gratis workspace-løsning med lagerplads til nonprofil-organisationer. 
Trine opretter det. Christian opretter en 1. Sundby administrator-email, så Google-
løsningen ikke knyttes til en privat konto.  Når Google-løsningen er oprettet og testet, kan 
referater og andre relevante dokumenter lagres og deles her. 

8. Årshjulet november/december 
Planlægning af juletur 
Louise er ansvarlig for køkkenholdet og deltager sammen med fire andre forældre. Hun 
har holdt møde med Mathildes mor om erfaringer fra tidligere ture.  

Deltagelse i Korpsrådsmødet 
Kirsten og Christian deltager. 

Snerydningsordning 
Se pkt. 5 om forældreinddragelse. 

Rense filter i varmepumpen 
Blev håndteret på dagen. 

Finde nye medlemmer til Bestyrelsen 
Udsættes til kommende møde.  

Budgetplaner for det kommende år 
Christian sender forslag. Det er svært at have budgettet opdelt efter gren, så det 
inddeles i stedet i aktiviteter. Hytteleje er forhøjet, og vi får 22.000 tilbage i tilskud. 
Økonomien ser godt ud. Christian har fornyet CVR-nummeret i 3 år. 

Kontingentbetalinger 
Ét passivt medlem har ikke betalt kontingent gennem en længere periode. Christian 
kontakter vedkommende med henblik på udmeldelse. 

Leder-styrelsesmøde 
Det blev besluttet, at mødet afholdes d. 6. april 2025. Indholdet planlægges sammen med 
lederne. Morten melder datoen ud til lederne. 

9. Eventuelt 
Intet. 

 


